
 

                                                           
 

MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 4 

 

VÝBOR PRO BEZPEČNOST 

 

ZASTUPITELSTVA MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 4 

 
 

 

Zápis z jednání č. 2/2018 

 

Datum konání: 20. června 2018 od 16 hodin, v 9. patře, zasedací místnost č. 912, budova 

ÚMČ Praha 4, Antala Staška 2059/80b, Praha 4 

 

Přítomni: Bc. Lucie Michková, JUDr. Ing. Aleš Borkovec, Mgr. Lukáš Zicha, RNDr Jiří, 

Bendl, Petr Kutílek, M.A., M.S. Filip Vácha. 

 

Hosté z řad veřejnosti: Jan Hora, Josef Vlach, Jakub Fian 

 

Pozvaní hosté: mjr. Jan Simmerl (PČR), Mgr. Jan Krčal (Městská policie hl. m. Prahy, OŘ 

Praha 4), velitel místního oddělení Nusle npor. Jiří Sedlák, Bc. Martin Kocián (vedoucí 

terénních programů Drop In o.p.s.) 

 

Program:  

1. Zprávy PČR a MP 

2. Zprávy z terénních programů pro uživatele nealkoholových drog v Praze 4 

3. Různé 

 

Bod I 

 

Jednání Výboru pro bezpečnost zahájila předsedkyně Bc. Lucie Michková. Představila hosty a 

předala slovo Mgr. Janu Krčalovi, zástupci ředitele MP OŘ Prahy 4, který přednesl zprávu o 

činnosti za období leden až květen 2018.  

 

Mgr. Krčal Jan zmínil odchodovost a podstav u městské policie. Přestupkům vévodí doprava, 

následuje veřejný pořádek a ostatní přestupky (tabákový zákon, majitelé psů, majetek, 

alkohol). Řešeno16 571 přestupků a správních deliktů. 

 

Oznámení na linku 156 bylo 1932, odtahů vozidel 135, prolustrovaných vozidel 24 015, 

kontrol taxi 839, kontrol restaurací 1746, kontrol osob 35 256. Dopadeno 18 osob při páchání 

trestné činnosti. Posbíráno 773 stříkaček. 

 

Mezi podstatné změny patří přechod na elektronickou evidenci - strážníci nedávají lístečky za 

stěrač. Strážník nafotí, zdokumentuje a rovnou předává do správního řízení. 

 



Přítomní byli seznámeni se statistickým výňatkem přestupků a správních deliktů a dalšími 

sledovanými činnostmi MP. 

 

Paní předsedkyně Michková předala následně slovo mjr. Simmerlovi z PČR, který obecně 

shrnul přehled trestné činnosti za období od 1. ledna do 15. června 2018.  

 

Praha je dělená do čtyř obvodů, které neodpovídají městským částem. Nápad trestné činnosti 

Praha 5920 - I, 4321 - II, 5165 - III, 6984 - IV (6642 v roce 2017). Každý čtvrtý trestný čin je 

spáchán v Praze. Objasněnost je menší (22,96%), než je republikový průměr (40%). Praha IV. 

(patří sem Praha 4, 9, 11 a další) je nejvytíženější. Objasněnost na obvodu Praha IV. je 19,1 

%, ostatní Prahy 24%.  Ale v Praze IV. se zvýšila objasněnost oproti roku 2017.  

 

Nadporučík Sedlák, vedoucí MO PČR Nusle, shrnul situaci na svém oddělení. Na územní 

oblasti 3 km2 zhruba 1000 trestných činů ročně. 125 vloupání do aut (potýká se s tím celá 

Praha, spolupracují s MP i kriminální policií), 20 vloupání do bytů, 8 odcizených vozidel. 

 

Parkování - 100 oznámení každý měsíc, jen na oddělení v Nuslích.  

 

Riziková místa a squaty ve spolupráci s MČ se lepší.  

 

Na nám.Bratří Synků jsou skupinky i jednotlivci, kteří nejsou veřejností dobře vnímáni, na 

čemž také oddělení v Nuslích spolupracuje s MP. Je to oblast komplikovaná.  

 

16:15 přišel člen výboru Filip Vácha. 

 

Předsedkyně výboru Lucie Michková nabídla prostor k diskuzi a k dotazům na zástupce státní 

i městské policie. 

 

RNDr. Jiří Bendl využil možnosti a zmínil vlastní zkušenost s vykradeným suterénem, kde 

bydlí. Co si myslí, že by se dalo zlepšit je, v případě možnosti získání kamerového záznamu, 

od sousedů.  

 

16:20 přišel člen výboru Petr Kutílek, M.A., M.S. 

 

Reagoval mjr. Simmerl (PČR). Spořilovské oddělení se bohužel nezměnilo od 80. let. 

Nicméně ve spolupráci s paní Michkovou, radními a místostarostou Zichou se našla cesta, jak 

získat prostředky na opravu.  

 

JUDr. Ing. Aleš Borkovec se zeptal, jestli je pravdivá informace ohledně personálního stavu, 

která pronikla i do médií, že v Praze chybí asi 400 policistů a že jsou vykrýváni policisty ze 

Severomoravského kraje. A kolik tedy chybí policistů na obvodu IV.? Dále se ptal na 

objasněnost případů, která je v Praze IV. nižší než celostátní průměr a dokonce i celopražský 

průměr.  

 

Nejlépe podle mjr. Simmerleho (PČR) trestnou činnost objasňuje obvod I a III, faktorů to má 

víc. Kriminalita je rozdílná, jiné trestné činy. Roli hraje umístění MČ i více nezabezpečených 

aut. Objasněnost je zhruba stejná poslední leta. 

 

Podstavy jsou značné a vypomáhají mimopražští policisté. Příchod nových policistů bohužel 

není ani přes benefity.  



 

Filip Vácha vznesl doplňující dotaz na podstav v Nuslích. Jak dlouho jsou schopni situaci 

takto udržet. Velitel místního oddělení nadporučík Sedláček uklidnil, že i v současnosti jsou 

schopni zajistit výkon služby i s podstavem, ale není to ideální. Prodlužují se tak i lhůty 

zpracovávání věcí. Mjr. Simmerl dodává, že Praha I má o 1000 trestných činů méně než Praha 

IV, ale stejnou personální základnu. 

 

RNDr. Bendl na podnět od občana navrhl posílení pochůzkářů na ulici, jelikož v autech je 

vnímání situace v okolí zkreslené. 

 

Zástupce ředitele MP Krčal přiznává, že je to pěkná myšlenka, ale s daleko větším počtem 

strážníků. Jen za prvních pět měsíců 2000 volání na 156 na prostoru od nám. bří Synků až po 

Kunratice, to není možné zvládnout pěšky.  

 

Paní předsedkyně Michková dává prostor k dotazům veřejnosti.  

Kdo určuje početní stavy pro MP, magistrát nebo MČ? Odpovídá zástupce ředitele MP Krčal: 

Spadáme pod magistrát. Stavy jsou dané koncepcí, takže ředitel MP, primátor. Na základě 

toho se stanovují. Byly vyšší, snižovaly se, a stejně se nenaplnily. Navýšení tabulek tedy 

situaci nevyřeší. 

 

16:40 odcházejí a loučí se zástupci PČR a MP. 

 

Bod II 

 

Paní předsedkyně omlouvá z jednání Mgr. Janouškovce (terénní program Progressive), který 

se nemohl dostavit. Poslal zprávu a je ochoten na případné dotazy mailem odpovědět. A dává 

slovo zástupci Drop Inu, aby seznámil přítomné s terénním programem. 

 

Martin Kocián z Drop Inu uvedl, že za pět měsíců 2018 měli 150 kontaktů na Praze 4, 2258 

přijatých stříkaček a 2497 vydaných stříkaček a 411 sebraných stříkaček. Působí na Praze 4 

každý pátek od 12-17 a jednou měsíčně večer. Monitorují zvláště stanice metra (Kačerov, 

Pankrác, Budějovická, Vyšehrad a další). Zároveň chodí indigenní pracovník, který vyměňuje 

na uzavřené scéně, a jeden indigenní pracovník je ještě pro sběr stříkaček. Nejvíce kontaktů je 

v Nuslích a na Budějovické. 

 

16:45 odchází člen výboru Lukáš Zicha 

 

Probíhají dotazy na téma, jak lze terénní pracovníky poznat a proč stoupají počty vyměněného 

materiálu, když nestoupají počty kontaktů a úspěšnost léčby. Zástupce Drop Inu vysvětluje, že 

typickým znakem je žlutý kyblík na infekční materiál. A množství vyměněného materiálu 

záleží na situaci, koho potkají nebo kdo zavolá, jelikož docházejí i na uzavřenou scénu (do 

bytů). V této oblasti terciální prevence, bohužel zpětnou vazbu mají velmi malou. Odkazují 

do kamenných zařízení, na detox, léčebny, asistenčních center. 

Věkově skupina klientů stárne. Průměr je na 35 letech. Probíhá debata, proč tomu tak je 

v souvislosti s prevencí, ekonomikou apod. 

 

Předsedkyně Výboru děkuje terénním pracovníkům za práci.  

Zástupce veřejnosti se ptal na počty pracovníků terénního programu na MČ Praha 4, a zda je 

to dostatečné nejen personálně, ale i hodinově. Zástupce Drop Inu odpovídá, že docházejí na 



Prahu 4 jednou týdně na 4 hodiny, chodí vždy ve dvojici. Mají zhruba 3-4 pracovníky, kteří 

pracují na Praze 4. 

 

Paní předsedkyně uvádí, že to je spíš otázka na městskou část, a že MČ využívá i služeb další 

organizace Progressivu. Proběhla debata na možnosti pokrytí Prahy 4, konkrétních lokalit, a 

zda je to dostačující. 

 

16:45 odchází člen výboru Lukáš Zicha 

 

Paní předsedkyně upozornila na provázání s primární prevencí ve školách. 

 

Z veřejnosti zazněl ještě dotaz, kolik stojí likvidace infekčního materiálu. Pan Kocián 

vysvětluje, že se materiál spaluje a že jsou to částky v řádu tisíců korun měsíčně.  

 

Paní předsedkyně dává prostor pro další dotazy a následně ukončuje diskuzi a dává hlasovat o 

tom, že členové výboru berou na vědomí předložené zprávy.  

 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost bere na vědomí zprávu Policie České republiky a zprávu Městské 

policie OŘ Praha 4 za leden až květen rok 2018. 

 

Schváleno: 5-0-0 

 

Usnesení: 

 

Výbor pro bezpečnost bere na vědomí zprávu terénních programů organizací Drop In a 

Progressive. 
 

Schváleno: 5-0-0 

 

 

Bod III  

 

RNDr.Bendl vznáší dotaz na rekonstrukci objektu MO PČR na Spořilově. Bc. Lucie 

Michková mluvila s paní ředitelkou Havlíkovou (PČR) ohledně schválených prostředků na 

rekonstrukci. 

 

Předsedkyně ukončila jednání v 17:00 

  

 

 

 

Zápis z jednání schválila: Bc. Lucie Michková, předsedkyně Výboru pro bezpečnost 

 

 

 

 

Přílohy: Prezenční listina, zprávy Drop In, Progressive. 

 


